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Sommario/riassunto In recent decades, independent national and international research
programs have revealed possible reasons behind the death of managed
honey bee colonies worldwide. Such losses are not due to a single
factor, but instead are due to highly complex interactions between
various internal and external influences, including pests, pathogens,
honey bee stock diversity, and environmental changes. Reduced honey
bee vitality and nutrition, exposure to agrochemicals, and the quality of
colony management contribute to reduced colony survival in
beekeeping operations. Our Special Issue (SI) on ''Monitoring of Honey
Bee Colony Losses" aims to address the specific challenges that honey
bee researchers and beekeepers face. This SI includes four reviews,
with one being a meta-analysis that identifies gaps in the current and
future directions for research into honey bee colonies' mortalities.
Other review articles include studies regarding the impact of numerous
factors on honey bee mortality, including external abiotic factors (e.g.,
winter conditions and colony management) as well as biotic factors
such as attacks by Vespa velutina and Varroa destructor.
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Sommario/riassunto Cet ouvrage est le résultat d'un projet de coopération universitaire
Capes- Cofecub (2013-2016), réunissant des chercheurs brésiliens
(universités fédérales de Rio de Janeiro, Rio Grande do Sul, Santa
Catarina et Brasilia) et français (CIRAD, CNRS, universités Paul-Valéry,
de Perpignan, de Montpellier). Il développe une réflexion sur la
dimension territoriale des politiques publiques traitant de la pauvreté,
en France et au Brésil, en milieu rural comme urbain. L'approche
interdisciplinaire de la territorialisation de l'action publique examine les
liens complexes qui se nouent entre développement, pauvreté et
dynamiques sociales associées. Outre des travaux concernant la France
et le Brésil, un regard croisé est porté sur des cas en Bolivie et au
Nicaragua. La vocation de l'ouvrage n'est pas de conduire une approche
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comparée de ces différents espaces géographiques. C'est plutôt le
croisement des situations et des processus étudiés, ainsi que la
confrontation des approches relevant de différentes traditions
disciplinaires géographiquement situées, qui ouvrent un dialogue
fécond sur les différentes formes de territorialisation de l'action
publique.


